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Kuressaare linna- ja Kaarma vallavalitsuse esindajad arutasid eile Kudjape surnuaia laiendamise ja 

kabeli ehitusega seonduvat. 

Kuressaare tervishoiu- ja sotsiaalala abilinnapea Juhan Nemvaltsi sõnul olid eilsel kohtumisel kõne all 

maaküsimused. “Üritame neid koostöös Kaarma valla ja kirikuga lahendada,” ütles Nemvalts. “See 

aga võtab aega.” 

“Töö käib, aga midagi konkreetset rääkida veel ei ole,” lausus planeerimis- ja ehitusala abilinnapea 

Urmas Sepp. 

“Kõigepealt sätestab Kaarma valla algatatud detailplaneering, mismoodi tuleb sealne maadejaotus. 

Seal on riigimaad, Laurentiuse koguduse maad. Riigimaa peab enne saama vallamaaks, alles siis 

saavad linn ja vald hakata mingit kokkulepet sõlmima.” 

Nelja-viie aastaga kitsaks 

Seda, et Kudjape kalmistut on vaja laiendada, kinnitavad nii Nemvalts kui Sepp. “Juba nelja-viie aasta 

pärast võib tekkida olukord, et meil ei ole oma kadunukesi enam kuhugi matta,” tõdes Nemvalts. 

Ka peavad mõlemad abimeerid vajalikuks kabeli ehitamist matusetalituste läbiviimiseks. (oma 

valimisprogrammis lubas Kudjape surnuaiale kabeli ehitamist toetada ka Eesti Kristlik Rahvapartei – 

toim.) 

“Peame seda teemat käsitledes vaatama pikemalt ette, perspektiiviga paar-kolmkümmend aastat,” 

ütles Sepp. “Me ei saa ju iga aasta tegeleda probleemiga, et surnuaed jääb kitsaks.” 

Märtsis volikokku 

“Leppisime kokku, et otsime kahe nädala jooksul infot juurde, siis saame juba väiksemas ringis 

Kaarma valla esindajatega kokku, paneme paika täpsema töögraafiku ja ajatabeli,” rääkis Urmas 

Sepp. “Linnavalitsus läheb teemaga märtsis volikogusse,” lubas ta. 

Küsimusele, millal surnuaia laiendamine ning kabeli ehitus teoks saab, vastas Urmas Sepp: “Sellele 

jään küll vastuse võlgu, niikaua kui maaprobleem pole lahendatud. Kes saab maaomanikuks, kuhu 

tulevad ehitised-rajatised – kõik see on alles lahtine.” 


